



Les paroisses – d'Astorville - Bonfield - Corbeil – Parishes

«On unceded land of the Algonquin Nation»

Paroisse St. Thomas d'Aquin Parish / Paroisse Ste-Bernadette Parish

Paroisse Sacré-Cœur de Jésus / Sacred Heart of Jesus Parish

1994 Corbeil Rd. Corbeil ON P0H 1K0 / TEL: 705-482-7999 Courriel/Email: abcparishes@gmail.com

Les heures de Bureau: mardi et jeudi, 10h00 à 15h00 Office hours: Tues & Thurs, 10am - 3pm

Internet : nosparoissesabc.com Website : ourabcparishes.com

Our bulletin is posted every Saturday at 8h00 on Facebook. Follow us at Paroisses A-B-C Parishes

Curé/Pastor : Rev. Timothy Moyle

St Anne Parish - 241 Second Street, Box 160, Mattawa ON P0H 1V0 TEL: 705-744-5391

Courriel/Email : stannemattawa@gmail.com



Dimanche 26 mai 2024 // Sunday, May 26, 2024

LA SAINTE TRINITÉ SOLENNITÉ /

SOLEMNITY OF THE MOST HOLY TRINITY

Calendrier Liturgique / Liturgical Schedule

| | | <u>Fête / Celebration</u> | | <u>Intentions de Masse / Mass Intentions</u> | |
|--|--------------|---------------------------|---|---|--|
| Samedi 25 mai Lecteur/Reader: Bea Lockhart | 16h30 | Corbeil EN/FR | LA SAINTE TRINITÉ SOLENNITÉ / SOLEMNITY OF THE MOST HOLY TRINITY | † Emile Landry par John & Lil Bottigoni | |
| Dimanche 26 mai | 8h30 | Bonfield EN/FR | | † Priscille Gagné et Paulette Gillis par Fernande and Omer Boudreau | |
| Dimanche 26 mai | 10h30 | Mattawa EN/FR | | | |

| | | | | | |
|--|--------------|--------------------------|---|---|--|
| Samedi 01 juin Lecteur/Reader: Michel Martel | 16h30 | Corbeil FR/EN | LE SAINT-SACREMENT DU CORPS ET DU SANG DU CHRIST SOLENNITÉ | † Gerald et Georgette Foster par Tim et Suzanne Foster et famille | |
| Dimanche 02 juin | 8h30 | Bonfield FR/EN | | † Pour la famille de Come | |
| Dimanche 02 juin | 10h30 | Mattawa FR/EN | | | |

| <u>LA SEMAINE DERNIÈRE /</u> <u>LAST WEEK:</u> | <u>La Participation /</u> <u>Attendance</u> | <u>Offrandes / Offerings</u> | <u>Fonds de réparation et d'entretien /</u> <u>Repair & Maintenance Fund</u> |
|---|--|------------------------------|---|
| Corbeil | 56 | \$923.00 | \$125.00 |
| Astorville | -- | \$705.00 | \$250.00 |
| Bonfield – May 12/24 | 62 | \$491.25 | \$50.00 |
| Bonfield – May 19/24 | 45 | \$548.75 | \$00.00 |

REMINDER - FOOD DONATIONS THROUGH SACRED HEART CHURCH ARE ON-GOING

A reminder that we have two bins at the entrance of Corbeil church to welcome your donations to those in need in our community. The CWL collects donations on behalf of the East Ferris & Callandar Food Bank, while there is also a collection bin for the specific needs of the East Ferris Infant Food and School Snack Cupboard (located at the East Ferris Community Centre). Your on-going support of these initiatives through the parish are greatly appreciated.

RAPPEL - LES DONS DE NOURRITURE PAR LE BIAIS DE L'EGLISE SACRED HEART SONT EN COURS

Nous vous rappelons que nous avons deux bacs à l'entrée de l'église de Corbeil pour accueillir vos dons à ceux qui sont dans le besoin dans notre communauté. Le CWL collecte les dons au nom de la banque alimentaire d'East Ferris et de Callandar, tandis qu'il y a également un bac de collecte pour les besoins spécifiques de l'East Ferris Infant Food and School Snack Cupboard (situé dans le centre communautaire d'East Ferris). Votre soutien continu à ces initiatives au sein de la paroisse est très apprécié.

HOLY NAME PARISH: CORPUS CHRISTI TRADITIONAL PROCESSION & PICNIC

Following Holy Name Parish's 11:15am Mass on **Sunday, June 2**, all are invited to join in a 30 minute procession through their neighbourhood streets with Jesus in the Eucharist, boldly bringing Jesus Christ into the streets. At its conclusion, everyone will return to the church for a BBQ picnic and family activities on the church property. All are welcome.

PAROISSE DU SAINT NOM : CORPUS CHRISTI PROCESSION TRADITIONNELLE ET PIQUE-NIQUE

Après la messe de 11 h 15 de la paroisse Holy Name, le dimanche 2 juin, tous sont invités à se joindre à eux pour une procession de 30 minutes dans les rues de leur quartier avec Jésus dans l'Eucharistie, apportant audacieusement Jésus-Christ dans les rues. À la fin de la procession, tout le monde retournera à l'église pour un pique-nique avec barbecue et des activités familiales sur le terrain de l'église. Tous les participants sont les bienvenus.

MADONNA HOUSE PUBLICATIONS

Madonna House Apostolate, a Catholic ecclesial family of laymen, women and priests, (located in Combermere, Ontario) has launched a new website, including a new look for their online store. A 10% discount is being offered for a limited time. Visit publications.madonnahouse.org for the promo code and more details.

PUBLICATIONS DE MADONNA HOUSE

Madonna House Apostolate, une famille ecclésiale catholique composée de laïcs, de femmes et de prêtres, (située à Combermere, Ontario) a lancé un nouveau site web, y compris un nouveau look pour sa boutique en ligne. Une réduction de 10 % est offerte pour une durée limitée. Visitez publications.madonnahouse.org pour obtenir le code promo et plus de détails.



Notes from Fr. Tim / Notres du Père Tim

- Our diocese lost a great man whose funeral was celebrated in Corbeil on Friday morning. Ordained to the Diaconate in 1992 by Bishop J.R. Windle, Frank Martel assisted pastors and parishioners by serving in various capacities in Sacred Heart Parish liturgically and administratively. His generous heart and welcoming warm personality was a true blessing to his parish. Not only did he serve the Catholic community in our diocese, but he represented it as a member of the North Bay-Mattawa Algonquin Nation, sitting as a member of its leadership council until illness forced him to retire from both constituencies. His passing is a great loss to his family, the diocese, and his ancestral indigenous compatriots. I ask your prayers for him and all those who were touched by his faith, love of others, and those marginalized in our society. There is no doubt in my mind that the first words he heard as he passed from this world were 'Well done, good and faithful servant. Welcome to the place reserved for you in my Father's house.' He will be missed.
- *Notre diocèse a perdu un grand homme dont les obsèques ont été célébrées à Corbeil vendredi matin. Ordonné diacre en 1992 par Mgr J.R. Windle, Frank Martel a aidé les pasteurs et les paroissiens en remplissant diverses fonctions dans la paroisse du Sacré-Cœur, tant sur le plan liturgique qu'administratif. Son cœur généreux et sa personnalité chaleureuse et accueillante ont été une véritable bénédiction pour sa paroisse. Il a non seulement servi la communauté catholique de notre diocèse, mais il l'a aussi représentée en tant que membre de la Nation algonquienne de North Bay-Mattawa, siégeant à son conseil de direction jusqu'à ce que la maladie l'oblige à se retirer de ces deux groupes. Son décès est une grande perte pour sa famille, le diocèse et ses compatriotes autochtones ancestraux. Je vous demande de prier pour lui et pour tous ceux qui ont été touchés par sa foi, son amour des autres et des personnes marginalisées dans notre société. Il ne fait aucun doute dans mon esprit que les premiers mots qu'il a entendus lorsqu'il a quitté ce monde ont été : "C'est bien, bon et fidèle serviteur. Bienvenue à la place qui t'est réservée dans la maison de mon Père". Il nous manquera.*
- People keep asking me if I know who the Diocese will be sending to replace me as pastor as I step into my retirement. Trust me when I tell you I don't! In fact, I am not even sure when my last weekend as your pastor will be celebrated. We all have to wait for the announcement from the Diocese. But rest assured you will be the first to know both here, on our parish Facebook pages and parish blogs once the information is made known.
- *Les gens me demandent sans cesse si je sais qui le diocèse enverra pour me remplacer en tant que pasteur lorsque je prendrai ma retraite. Croyez-moi quand je vous dis que je ne le sais pas ! En fait, je ne sais même pas quand sera célébré mon dernier week-end en tant que pasteur. Nous devons tous attendre l'annonce du diocèse. Mais soyez assurés que vous serez les premiers à en être informés ici, sur les pages Facebook de nos paroisses et sur les blogs paroissiaux dès que l'information sera connue.*
- I offer my thanks and deep appreciation for all the best wishes, cards, and gifts I received last week for both my anniversary of ordination to the priesthood on May 13th (35 years and counting) and birthday on the 19th. Your many kindnesses are very much appreciated.
- *Je vous adresse mes remerciements et ma profonde gratitude pour tous les vœux, cartes et cadeaux que j'ai reçus la semaine dernière à l'occasion de l'anniversaire de mon ordination sacerdotale le 13 mai (35 ans et plus) et de mon anniversaire le 19 mai. Vos nombreuses gentillesse sont très appréciées.*
- Congratulations to Charlee Glabb who receives the sacrament of Confirmation this weekend at the Sunday Mass in Mattawa. Once again, I also want to thank Zoe and Vicky for their efforts in taking the time to prepare her for this important event in her life as a Catholic.
- *Félicitations à Charlee Glabb qui recevra le sacrement de confirmation ce week-end lors de la messe dominicale à Mattawa. Une fois de plus, je tiens à remercier Zoe et Vicky pour les efforts qu'elles ont déployés en prenant le temps de la préparer à cet événement important de sa vie de catholique.*

Diocesan News - Nouvelles du diocèse

Ordination to the Priesthood

Reverend Mr. Lukas Časta will receive Sacred Ordination to the Priesthood on the Solemnity of Saints Peter and Paul, **Saturday, June 29, 2024**, at the Cathedral of St. Columbkille at 10:30 a.m. All are welcome to attend.

Calling All Singers

All are welcome to join the Diocesan Choir for the ordination mass of Lukas Časta at St. Columbkille Cathedral on Saturday, June 29 at 10:30 a.m. Please contact Nick Walters, Director of Music, at nwalters346@gmail.com or 613 433-4729 to confirm your participation and receive additional information.